

[Text]

Senator Sparrow: What effect has the greater promotion by your association and by importers generally had? Has it had a big effect? Are you importers expanding in this country? Are importers doing a better job of selling imports to the Canadian people under your guidance? Is that a big factor?

Mr. Dixon: Well, Senator Sparrow, we would like to feel so, through not for selfish reasons, because, as you and the chairman and your colleagues on the committee will appreciate, every import has to be paid for by an export, and we cannot export unless we do import. At the same time, the rise in imports has not been unduly unsettling to the Canadian economy. Its advantages far outweigh its disadvantages. Without imports we would all be paying a great deal more for everything we buy in the marketplace. There is no doubt in our minds about that. At the same time, we recognize that every dollar sent abroad by a Canadian importer has to be earned, either initially or subsequently, by a Canadian exporter.

The dollars we all have in Canada are worthless without the efforts of the Canadian exporter; they are not negotiable. Commercially speaking, like every other country, we have to export or die. So that while our principal purpose is to promote Canadian imports, we do so with the national interest in mind, in addition to the normal selfish interests of our members.

Incidentally, Mr. Chairman, I might mention in reply to Senator Sparrow that our association receives no government funds from any country, other than payment of fees from a trade commissioner of another country located here in Canada. We get no Canadian government support. We are entirely supported by our member firms, of which there are in excess of 700.

Senator Bélisle: Mr. Dixon, if the dollar was lowered—it is now, I understand worth \$1.02 U.S.—would you be able to sell more United States goods in Canada? Or do you favour the lowering of the value of the Canadian dollar?

Mr. Dixon: The Canadian dollar is over-valued at the present time. As I have just said to Senator Sparrow, the president and I represent in excess of 700 member firms who are very happy with the dollar in terms of the \$1.03 U.S. The realistic value for the Canadian dollar today, in U.S. dollar terms, is 95 cents. In the event that the dollar went to that 95 cents, there would obviously be some encouragement, Mr. Chairman, to exports and some inhibition to imports. In our view, it would be best for Canada right now if the Canadian dollar was at 95 cents. It would be very upsetting to our members who are enjoying a period when a Canadian dollar buys 1.03 worth of American goods, and also the equivalent of other foreign goods around the world, but the realistic price for the Canadian dollar at this point in time, in our view, is 95 cents. It is only \$1.03 because the world is losing a number of places that the dollars can be placed or foreign currency can be placed safely at effective interest rates. Whilst we are not at the point yet where we are paying 15 per cent for money or interest rates of 15 per cent, as they are in the U.K., the

[Traduction]

Le sénateur Sparrow: Quel a été l'effet général de la grande promotion faite par vos associations et les importateurs? A-t-elle eu un effet considérable? Vous, les importateurs, êtes-vous en progression dans ce pays? Les importateurs arrivent-ils à mieux vendre leurs produits aux Canadiens grâce à vos conseils? Est-ce un facteur important?

M. Dixon: Ma foi, sénateur Sparrow, nous aimerions bien que se soit le cas, mais pas par intérêt, car comme le président, vos collègues du Comité et vous-même vous rendrez compte, chaque produit importé doit être payé par un produit exporté et nous ne pouvons exporter à moins que nous n'importions. De la même façon, l'augmentation des importations n'a pas perturbé outre mesure l'économie canadienne. Ses avantages l'emportent de loin sur ses désavantages. Il ne fait aucun doute que sans les importations, il nous en coûterait tous beaucoup plus cher pour toutes les choses que nous achetons. Nous reconnaissons, par ailleurs, que chaque dollar envoyé outre-mer par un importateur canadien doit être gagné, tout de suite ou plus tard, par un exportateur canadien.

Les dollars que nous avons tous au Canada n'auraient aucune valeur sans les efforts des exportateurs canadiens. Il ne seraient pas négociables. Du point de vue commercial, nous devons, comme tout autre pays, exporter ou mourir. Ainsi, bien que notre objectif principal soit celui de promouvoir les importations canadiennes, nous le faisons en tenant compte des intérêts nationaux, qui s'ajoutent aux intérêts personnels de nos membres; c'est normal.

Soit dit en passant, Monsieur le président, je soulignerais, pour répondre au sénateur Sparrow, que notre association ne reçoit des fonds gouvernementaux d'aucun pays, sauf les droits que nous verse le délégué commercial d'un autre pays, en poste au Canada. Le gouvernement canadien ne nous verse aucune aide. Notre seul soutien provient de nos entreprises membres, dont le nombre s'élève à plus de 700.

Le sénateur Bélisle: Monsieur Dixon, si la valeur du dollar diminuait—je crois qu'elle est maintenant à \$1.02—pourriez-vous vendre plus de produits américains au Canada? Êtes-vous en faveur d'une dévaluation du dollar canadien?

M. Dixon: Monsieur le président, je dirais qu'à l'heure actuelle, le dollar canadien est surévalué. Mais comme je viens de le dire au sénateur Sparrow, le président et moi-même représentons plus de 700 entreprises membres qui sont très heureuses de la valeur du dollar canadien qui se situe actuellement à \$1.03 américain. A l'heure actuelle, il serait plus réaliste que le dollar canadien vaille 95c. américains. Si le dollar était ramené à 95c. américains, monsieur le président, cela favoriserait manifestement les exportations et défavoriserait les importations. Personnellement, nous croyons qu'à l'heure actuelle, il serait préférable pour le Canada que le dollar canadien vaille 95c. Ce serait très décevant pour nos membres qui sont heureux de jouir du dollar canadien qui représente un pouvoir d'achat de \$1.03 de marchandises américaines, et l'équivalent d'autres produits étrangers à travers le monde. Mais nous n'en croyons pas moins que pour le moment, il serait plus réaliste que le dollar canadien vaille 95c. C'est seulement parce que le monde perd un certain nombre de places, que les dollars—ou les devises étrangères—peuvent être